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PROTOKÓŁ NR 44/2022 

z XLIV Sesji Rady Miejskiej w Piwnicznej-Zdroju 

z dnia 23 marca 2022 r. 

 

XLIV Sesja Rady Miejskiej w Piwnicznej-Zdroju odbyła się w dniu 23 marca 2022 r. 

o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Miejskiego. W Sesji uczestniczyło 15 radnych. Sesję pro-

wadził Adam Musialski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 

 

CZĘŚĆ I - WSTĘPNA 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad Sesji.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Dokonał otwarcia obrad Sesji, która została zwołana na podstawie art. 20 ust.3 ustawy z dnia 

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 roku poz. 559) na wniosek Bur-

mistrza Piwnicznej-Zdroju. Poinformował, że na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia  

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Sesje Rady Miejskiej w Piwnicznej-Zdroju są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Powiedział, że 

udział w obradach oznacza akceptację przetwarzania danych osobowych w postaci utrwalenia 

swojego wizerunku i głosu, klauzula dotycząca przetwarzania danych osobowych znajduje się 

na drzwiach wejściowych do sali obrad. Zwrócił uwagę, że w związku z obowiązkiem tran-

skrypcji obrad Sesji przypomina, iż nie ma możliwości wypowiadania się bez użycia mikro-

fonu, każda wypowiedź musi być kierowana bezpośrednio do mikrofonu, w danym momencie 

może wypowiadać się tylko jedna osoba. Poprosił o niewłączanie się do wypowiedzi innych 

osób, ponieważ powoduje to zaburzenie czystości głosu, a co za tym idzie nierzetelną tran-

skrypcję wypowiedzi. Przypomniał również o przepisach o ochronie danych osobowych  

i nieużywaniu nazwisk osób niebędących osobami publicznymi. Poprosił o stosowanie się do 

powyższych uwag. Odczytał proponowany porządek obrad.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poprosił o naciśnięcie przycisku na urządzeniach do głosowania. Poinformował, że na Sesji 

obecnych jest 15 radnych i w związku z tym Rada może podejmować prawomocne uchwały.  

 

CZĘŚĆ II – PODJĘCIE UCHWAŁ  

 

Ad. 1. Uchwała w sprawie zmiany w budżecie i zmiany uchwały budżetowej Miasta  

i Gminy Piwniczna-Zdrój na rok 2022.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jeszcze jakieś uwagi.  

 

Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XLIV/347/2022 – przyjęto jednogłośnie tj. 15 – za (protokół z imienne-

go głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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Ad. 2. Uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania dotacji z budżetu Gminy 

Piwniczna-Zdrój  w projekcie pod nazwą „Wymiana źródeł ciepła w gospodarstwach 

domowych na terenie Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój celem obniżenia poziomu niskiej 

emisji-etap II”  realizowanym w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Woje-

wództwa Małopolskiego na lata 2014-2020. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi.  

 

Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XLIV/348/2022 – przyjęto jednogłośnie tj. 15 – za (protokół z imienne-

go głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 3. Uchwała w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi.  

 

Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XLIV/349/2022 – przyjęto jednogłośnie tj. 15 – za (protokół z imienne-

go głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój, Jednostka strukturalna „A.I’ – MIA-

STO. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi.  

 

Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XLIV/350/2022 – przyjęto jednogłośnie tj. 15 – za (protokół z imienne-

go głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 5. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wspar-

cia Seniorów” na rok 2022 w Mieście i Gminie Piwniczna-Zdrój. 
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Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi.  

 

Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XLIV/351/2022 – przyjęto jednogłośnie tj. 15 – za (protokół z imienne-

go głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 6. Uchwała w sprawie sprzedaży działki. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że w związku z tym, że sprawa dotyczy jego osoby wyłącza się z głosowania. 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XLIV/352/2022 – przyjęto, 13 – za, 1 – wstrzymujący się, 1 - nieoddany 

(protokół z imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 7. Uchwała w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale Nr 

XLIII/344/2022. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi.  

 

Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XLIV/353/2022 – przyjęto jednogłośnie tj. 15 – za (protokół z imienne-

go głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że w związku z tym, iż na Komisji było pytanie dotyczące tego, jaki jest stan za-

awansowania projektów realizowanych w ramach Polskiego Ładu prosi, aby zawołać osobę 

odpowiedzialną za realizację. 

 

Justyna Deryng – Radna  

Zwróciła uwagę, że ma pytanie odnośnie Starego Cmentarza, który jest w stanie w jakim jest  

i chciała zapytać o jego rewitalizację. Powiedziała, że mur od strony ulicy Ogrodowej zaczy-

na się rozsypywać, już się wybrzuszył, kamienie zaczynają spadać, jeszcze ostatnio jak wia-

domo spadło tam drzewo i MZGKiM ma je usunąć, nawet chyba już usunął. Stwierdziła, że   

jest to kwestia zabezpieczenia tego muru, ponieważ jeśli on się osypie, a osypuje się na pry-

watną posesję to będzie się to wtedy wiązało z większymi kwotami. Zapytała, czy jest jakiś 

plan na to, aby to wyremontować i coś zrobić z samym Cmentarzem, ponieważ te alejki już 

prawie nie istnieją w niektórych miejscach, groby niszczeją. Zwróciła uwagę, że wysyłają tam 

turystów, chwalą się, ponieważ  jest to piękny dziewiętnastowieczny Cmentarz, ale on tak 

naprawdę popada już w ruinę.  
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Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Zwróciła uwagę, że jeżeli chodzi o zadanie dotyczące budowy infrastruktury turystycznej, 

modernizacji sieci wod-kan oraz dróg wraz z cyfryzacją usług w gminie Piwniczna-Zdrój 

otwarcie procedury przetargowej odbyło się 21 marca, czyli w poniedziałek. Poinformowała, 

że okazało się, iż na zadaniu gmina ma 9 976 428,40 zł, natomiast po otwarciu ofert przetar-

gowych na realizację przedmiotowego zadania potrzebne jest 14 611 765,24 zł. Przypomnia-

ła, że zadanie jest realizowane w dziewięciu częściach, oferty zostały złożone na siedem czę-

ści, są w trakcie przygotowania procedury unieważnienia tego postępowania w dziewięciu 

częściach, w dwóch częściach jest możliwość prowadzenia negocjacji zgodnie z ustawą pra-

wo zamówień publicznych z wolnej ręki, na siedem części zostanie powtórzona procedura 

przetargowa. 

 

Jan Toczek – Radny  

Zapytał, czy dobrze rozumie, że na chwilę obecną nie udało się wyłonić żadnego z wykonaw-

ców. 

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM 

Powiedziała, że tak.  

 

Jan Toczek – Radny  

Zwrócił uwagę, że gmina otrzymała w sumie dwadzieścia siedem zadań przedstawionych im 

do Polskiego Ładu z pierwszego rozdania i z tego, co pani Elżbieta mówiła zostały one po-

dzielone na trzy części. 

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM 

Powiedziała, że na dziewięć części.  

 

Jan Toczek – Radny  

Poprosił, aby mu powiedzieć, czy zostało to podzielone na części ze względu na to, że w nie-

których zadaniach niepotrzebna jest dokumentacja.  

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Powiedziała, że nie o to chodzi. Wyjaśniła, że zadania zostały podzielone przedmiotem za-

mówienia, czyli drogi, kanalizacja. 

 

Jan Toczek – Radny  

Zwrócił uwagę, że jak dobrze rozumie procedura wyłonienia potencjalnego wykonawcy na to 

zadanie nieco się wydłuży i zapytał jakie jest zagrożenie nieotrzymania tej dotacji. 

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Powiedział, że na razie nie ma żadnego zagrożenia, dlatego jest możliwość ogłoszenia kolej-

nej procedury. 

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że rozumie, ale z tego co mówili do tej pory otrzymanie tych środków jest uza-

leżnione właśnie od wyłonienia wykonawcy. 
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Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Powiedział, że jeżeli w kolejnej procedurze przetargowej okaże się, że gmina potrzebuje wię-

cej środków finansowych to będą Radzie przedstawiać tę sprawę dalej i od radnych będzie 

zależało, czy zwiększyć środki na realizację tego zadania, czy zwracać dotację. 

 

Jan Toczek – Radny  

Zapytał, czy dobrze rozumie, że te środki są z gminnego budżetu.  

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Stwierdziła, że jeżeli przekracza te wartości. 

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że przekracza.  

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Zwróciła uwagę, że trzeba znaleźć środki w budżecie.  

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że gmina ma problem z edukacją, teraz ma problem z Polskim Ładem i może się 

okazać, że w ogóle nic nie zostanie zrealizowane. 

 

Lech Maślanka – Wiceprzewodniczący Rady  

Zapytał, czy zmieniając np. liczbę inwestycji albo odcinki tej inwestycji można zejść z ceną  

w dół, czy jest taka możliwość, czy trzeba się trzymać dokładnie tego co jest.  

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Poinformowała, że nie, wszystkie zadania muszą być realizowane zgodnie z wnioskiem  

o dofinansowanie, czyli metraże, długości muszą pozostać takie same jak zostały złożone we 

wniosku.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Zadał pytanie dotyczące przetargu na realizację zadania remontu sali gimnastycznej. 

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Poinformowała, że w przyszłym tygodniu będzie ogłoszona procedura przetargowa.  

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Zwrócił uwagę, że jak wiadomo dwie firmy przystąpiły do przetargu i chciałby się zapytać, co 

to za firmy, jeżeli to nie jest tajemnica. 

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Powiedziała, że nie jest to tajemnicą, ale w tej chwili nie ma przed sobą, kto złożył oferty, ale 

może przynieść. 

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Zwrócił uwagę, że podejdzie do biura.  

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że jeżeli można by było to poprosili by o przesłanie tego na e-maila, ponieważ 

wszyscy radni by taką informację chętnie zobaczyli.  
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Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Zapytała, jakie informacje ma przesłać.  

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że chodzi o to, o co pytał pan Bronisław.  

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Zapytała, czy dobrze rozumie, że wykaz wykonawców.  

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że dokładnie tak i ewentualne jakieś kwoty, jakie są różnice. 

 

Elżbieta Polakiewicz – inspektor UM  

Zapytała, czy ma wysłać informację z sesji otwarcia ofert.  

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że tak.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Przypomniał, że niedługo jest miesiąc kwiecień i upływa termin składania oświadczeń mająt-

kowych. Zwrócił uwagę, że z tego, co się orientował jeszcze nikt nie złożył takiego oświad-

czenia, a więc prosi przyspieszyć, żeby dotrzymać terminów, które obligują radnych do 30 

kwietnia. 

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Zapytał, jakie warunki muszą spełniać mieszkańcy gminy przyjmującej uchodźców wojen-

nych, aby otrzymać dotację z budżetu państwa, ponieważ podobno są jakieś problemy. Zadał 

pytanie na ile osób już wydano decyzję o przyznaniu dotacji i jak pan Burmistrz przewiduje 

przewiezienie uczniów uchodźców z Wierchomli, z Łomnicy, ze Zubrzyka do szkoły w Piw-

nicznej. 

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Poinformował, że pani Dyrektor ZEAS-u wyjaśniała tematy jeśli chodzi o kwestie szkolne. 

Zwrócił uwagę, że tak jak było już powiedziane zmieniają się rozporządzenia, które przycho-

dzą z Warszawy i trudno się śpieszyć z realizacją zadań, kiedy w ciągu dnia są zmiany. Po-

wiedział, że stąd wyznaczyli termin 1 kwietnia i ma nadzieję, że już do tego czasu odpowied-

nie ministerstwa zdecydują się na swoje ostateczne decyzje jak to ma być wykonywane  

i zgodnie z tymi zarządzeniami i rozporządzeniami będą one realizowane. Zwrócił uwagę, że 

na razie ustalili jedno miejsce, czyli Zespół Szkolno-Przedszkolny nr 1 w Piwnicznej Zdroju, 

jeśli będą takie potrzeby będzie to realizowane w następnych punktach. Powiedział, że tak jak 

mówiła pani Dyrektor na razie jest zgłoszone 54 osoby chętne do pobierania nauki na warun-

kach stacjonarnych w tym oddziale, oczywiście zmieniły się rozporządzenia, które mają dać 

dodatkowe informacje czy dane dzieciaki nie korzystają z nauki zdalnej na terenie kraju,  

z którego pochodzą. Zwrócił uwagę, że procedury się zmieniają, więc na razie ostatecznie 

oprócz tego zarządzenia odnośnie miejsca dla tych 54 dzieci nic nie ma, ale sytuacja jest mo-

nitorowana na bieżąco. Poinformował, że na plakatach, które się znajdują i na stronie interne-

towej Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój, jak również w miejscach ogólnie przyjętych do in-

formacji i kontaktu z mieszkańcami w dwóch językach, jest informacja do kogo należy zgła-

szać się w danych zakresach, czyli np. pozyskania numeru PESEL, czy np. informacje doty-
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czące edukacji, czy także informacje dotyczące otrzymywania refinansowania za przyjęcie  

i goszczenie przychodźców na terenie organizacji, które się tego podjęły jak również miesz-

kańców, którzy wcześniej zgłosili taki akces, gdzie są specjalne uwarunkowania. Powiedział, 

że jeśli chodzi o szczegóły jest zespół koordynujący, wszystkie dane są podane i tego się 

można dowiedzieć w Urzędzie, gdzie zaprasza osoby zainteresowane. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poinformował, że koordynatorem przyjmowania uchodźców jest Komendant Czesław Toma-

szewski i prosiłby o uzupełnienie informacji na ten temat. 

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Powiedział, że pan Radny pytał ilu gmina ma i jakie są warunki, część już pan Burmistrz od-

powiedział, wcześniej pani Dyrektor na temat szkół, więc już nie będzie tego powtarzał. Poin-

formował, że w tej chwili na terenie gminy jest 241 uchodźców, ta ilość ciągle się zmienia  

z dnia na dzień, czy z godziny na godzinę, ponieważ nie jest powiedziane, że oni tu muszą 

być 3 miesiące, czy jakikolwiek inny okres. Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o warunki jakim 

musi odpowiadać potencjalny wnioskodawca to przede wszystkim możliwość zakwaterowa-

nia z możliwością korzystania z sanitariatów, czyli trzeba mieć pełny węzeł sanitarny, prysz-

nice, toalety i wszystko co się z tym wiąże. Powiedział, że osoba, która zajmuje się zakwate-

rowaniem musi zapewnić trzy posiłki ciepłe, względnie dwa, w tym śniadanie i obiadokolacja 

ciepła oraz napoje zimne, kawa, herbata i środki higieny osobistej, z czego minimum to my-

dło, szczoteczka, pasta do zębów i wszystko co się z tym wiąże. Poinformował, że na chwilę 

obecną gmina nie ma podpisanej żadnej umowy z żadnym podmiotem, chociaż podmiotów 

gospodarczych zainteresowanych wynajmem pokoi, czy zakwaterowaniem uchodźców jest 

10, są też i osoby prywatne, ale ich jest o wiele mniej. Zwrócił uwagę, że tak jak powiedział 

umów jeszcze nie ma, ponieważ te porozumienia musiały być przekonsultowane i będą pod-

pisywane po podpisaniu porozumienia między gminą a Starostwem. Powiedział, że jest to już 

przekonsultowane, wszelkie sprawy wątpliwe są zweryfikowane, prawnicy już nad tym pra-

cowali, teraz czekają kiedy spłynie porozumienie ze Starostwem i wtedy będzie można podpi-

sać z podmiotami zajmującymi się wynajmem tych pokoi dla uchodźców. Zwrócił uwagę, że 

jeżeli chodzi o ilość złożonych wniosków w tej chwili jest to w granicach stu, czyli tylu pro-

wadzących działalność gospodarczą i wynajmujących pokoje zgłosiło cudzoziemców w gmi-

nie, czyli to jeszcze trwa. Powiedział, że to jest tak samo jak z Peselami, których na dzień 

dzisiejszy poranny było 110, czyli nie ma jeszcze 50% i to cały czas trwa. Poinformował, że 

jeżeli chodzi o stawki, żeby uprzedzić następne pytania, stawki są zróżnicowane, od czasu 

wybuchu wojny od 24 lutego do 12 marca stawki obowiązują takie, jakie były zadeklarowane, 

to są zróżnicowane kwoty, maksimum to jest 120 zł. Powiedział, że od 12 do końca marca ta 

kwota to 95 zł, wynika to z rozporządzenia Wojewody i tych stawek trzeba się trzymać. 

Zwrócił uwagę, że od 1 kwietnia te stawki mogą ulec zmianie, będą dopiero podawane, nie 

ma wiedzy, jaka ta kwota będzie. Stwierdził, że mowa o stawkach dotyczących tych podmio-

tów, które prowadzą działalność gospodarczą, czyli są to ośrodki wypoczynkowe, nie dotyczy 

to domów rekolekcyjnych, duszpasterskich, Ochotniczych Straży Pożarnych i osób prywat-

nych, ponieważ tam kwota jest całkowicie inna i tam jest mowa o 40 zł. Stwierdził, że jeśli 

chodzi o to jak to będzie dalej trzeba poczekać na rozporządzenia, ponieważ z dnia na dzień 

wychodzą nowe wytyczne, nowe zasady i nowe oczekiwania. Powiedział, że na chwilę obec-

ną praktycznie są wyczerpane możliwości lokalizacji ze względu na to, że niektóre ośrodki 

już deklarują, że po jakimś czasie na początku kwietnia będą musiały zrezygnować z wynaj-

mu, w związku z tym są już zarezerwowane dla tych osób inne miejsca w innych ośrodkach 

na terenie gminy. Zwrócił uwagę, że już zaczynają się problemy, nie tak dawno jak wczoraj 

miał telefon z innej gminy, gdzie już ludzie szukają miejsca dla osób, które były zakwatero-
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wane w danej gminie, ale z różnych względów już nie mogą być. Powiedział, że w związku  

z tym wiadomo, że gminy już mają problemy z zakwaterowaniem dalszej ilości uchodźców. 

Zwrócił uwagę, że jak to będzie się rozwijało zobaczą, są przymiarki różnego rodzaju, hale 

sportowe, remizy z tym, że nie każdy lokal spełnia wymogi, bo np. nie ma prysznicy, więc 

trudno sobie wyobrazić, żeby kilkadziesiąt osób spało w jednym pomieszczeniu bez możliwo-

ści skorzystania z podstawowych potrzeb higienicznych. 

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Zapytał, czy to znaczy, że będzie 120 zł na osobę dziennie niezależnie od tego czy ktoś pro-

wadzi działalność gospodarczą. 

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Zwrócił uwagę, że tak jak powiedział 120 zł za osobo dobę to była maksymalna stawka na 

samym początku, kiedy ruszyła ta cała akcja, ale to już praktycznie nie istnieje, ponieważ 

skończyło się z dniem 12 marca.  

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Zwrócił uwagę, że teraz jest 95 zł.  

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Potwierdził, że teraz jest maksimum 95 zł jeśli chodzi o tych, co prowadzą działalność do 

końca marca.  

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Zapytał, czy to niezależnie od tego, czy trzeba gospodarstwo prowadzić, czy prywatnie.  

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Powiedział, że jeżeli osoba prywatna to 40 zł.  

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Powiedział, że to chyba za samo chyba spanie czy z wyżywieniem. 

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Powiedział, że z wyżywieniem i warunek jest jeden, który nie podlega jakiekolwiek dyskusji, 

warunkiem i który warunkuje otrzymanie jakiejkolwiek dotacji, wsparcia i podpisania umowy 

z gminą jest nierozerwalne łączenie zakwaterowania z wyżywieniem plus te świadczenia jeże-

li chodzi o środki higieniczne. Zwrócił uwagę, że były pytania czy będzie można np. zakwate-

rować u siebie, wziąć część tej kwoty, a część przeznaczyć na wyżywienie dla innego pod-

miotu gospodarczego, ale nie ma takiej możliwości, jeżeli chodzi o oficjalne rozwiązania  

i podpisanie umowy z gminą, ponieważ to jest jak nierozerwalna całość.  

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Zapytała, jak to będzie weryfikowane, jeśli chodzi o osoby prywatne, które goszczą uchodź-

ców. Zwróciła uwagę, że pan Komendant mówi o zawarciu umowy, zmieniają się przepisy, 

mówi się o wniosku dla osób prywatnych i osób, które nie prowadzą działalności gospodar-

czej tylko goszczą obywateli Ukrainy we własnych domach. Stwierdziła, że była mowa, iż 

jest to wyłącznie czynność techniczno-administracyjna, czyli na podstawie złożonego wnio-

sku otrzymuje się refinansowanie za dany okres określony 60 dni. Powiedziała, że ona rozu-

mie, iż osoba zainteresowana może składać np. po 10 dniach, czeka na refinansowanie, potem 

na kolejne aż do 60 dni tego obligatoryjnego okresu, który obowiązuje. Zapytała, czy dobrze 
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to rozumie. Zwróciła uwagę, że pan Komendant mówił, iż pojawiają się już kłopoty z zakwa-

terowaniem, pojawia się ten syndrom relokacji. Powiedziała, że art. 113 ustawy o pomocy 

obywatelom Ukrainy, który pan Komendant zapewne już zna mówi, że "z budżetu państwa 

mogą być udzielane właściwym jednostkom samorządu terytorialnego dotacje celowe na fi-

nansowanie lub dofinansowanie zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku 

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa w przypadku dofinansowania zadań wła-

snych bieżących i inwestycyjnych. Kwota dotacji może stanowić więcej niż 80% kosztów 

realizacji zadania." Zapytała, czy ta kwestia była rozważana, czy kontaktowano się lub zwra-

cano się z zapytaniem do Wojewody o wytyczne, czy warunki. Zwróciła uwagę, że jest to 

Wydział Budżetu i Finansów, który prawdopodobnie będzie to koordynował. Poprosiła, aby 

pan Komendant był uprzejmy rozwiać wątpliwości i odpowiedzieć. 

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Poinformował, że weryfikacja praktycznie trwa na bieżąco i tak jak powiedział z dnia na 

dzień przepisy albo się zmieniają, albo pojawiają się nowe, więc to na pewno musi być na 

bieżąco weryfikowane, natomiast jeżeli chodzi o weryfikację ilości miejsc rozmawiali na ten 

temat. Stwierdził, że trudno sobie wyobrazić inaczej działania, jak po prostu na upoważnienie 

Burmistrza udanie się w miejsce zakwaterowania tych cudzoziemców w związku z tym, że 

jakaś ewidencja musiała być prowadzona przez te osoby i sprawdzenie czy te osoby faktycz-

nie w tym czasie przebywały. Powiedział, że mówił o konkretnych wytycznych dotyczących 

podmiotów gospodarczych, ale trudno sobie wyobrazić, żeby osoby prywatne, które wniosku-

ją o publiczne pieniądze podlegały innym zasadom. Stwierdził, że wie, iż kwota jest całkowi-

cie inna i pewnie ktoś oczekuje innych zasad, ale inaczej nie można tego zweryfikować jak po 

prostu sprawdzić.  

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Zwróciła uwagę, że rozumie, iż sprawdzić to przyjechać i odwiedzić, ale ona pytała o kwestie 

formalne takie jak umowa.  

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Powiedział, że umowy normalnie też będą podpisywane.  

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Zapytała, czy umowy z osobami prywatnymi.  

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Poinformował, że tak.  

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Zapytała, czy jest to czynność stricte techniczno-administracyjna.  

 

Magdalena Nieć – inspektor UM 

Poprosiła panią Radną o wypowiadanie się do mikrofonu.  

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Wracając do art. 113 zapytała, czy gmina rozważa, aby stworzyć jakieś tymczasowe miejsca 

zakwaterowania korzystając z art. 113, ponieważ jest to cały czas w trakcie, liczby są zmien-

ne, nie wiadomo jak to dalej będzie, co będzie się działo, każdy dzień przynosi inne informa-

cje związane z ustawodawstwem, ale też z samą sytuacją po drugiej stronie granicy. Zapytała, 

czy gmina liczy tylko na gościnność mieszkańców, przedsiębiorców czy samorząd ma w pla-



10 
 

nie podjęcie działań związanych ze stworzeniem tymczasowego zakwaterowania dla tych 

osób. 

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Poinformował, że rozmawiano na ten temat, podejmowano decyzje, nawet informacje już 

poszły w eter. Stwierdził, że wprawdzie decyzje jeszcze nie zapadły, bo nie było takiej po-

trzeby, ale jest hala sportowa z możliwością ustawienia łóżek, tam jest 800 m², jest węzeł sa-

nitarny i kuchnia z tym, że to wymaga dodatkowej dyskusji i przeanalizowania. Stwierdził, że 

ostatecznie jest to jakaś opcja w przypadku, kiedy będzie trzeba.  

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Stwierdziła, że będzie brnąć dalej, ponieważ jest hala, ale pytanie o przystosowanie istnieją-

cych obiektów do takiej funkcji. 

 

Lech Maślanka – Wiceprzewodniczący Rady  

Zapytał, czy jest możliwość pozyskania dotacji np. na rozbudowę czy remont takiego ośrodka 

jak Czercz. 

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Zwróciła uwagę, że dlatego przytoczyła ten art. 113.  

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Zwrócił uwagę, że niezależnie od tego artykułu, wszelkie zakupy, możliwości finansowania  

indywidualnych przypadków niezwiązanych z tym, co już wcześniej powiedział muszą być 

indywidualnie konsultowane z Wojewodą, więc jeżeli będzie jakaś propozycja, czy pomysł na  

rozwinięcie tego tematu trzeba będzie podjąć rozmowy z konkretnym wskazaniem przypad-

ków i decyzje od Wojewody już będą.  

 

Lech Maślanka – Wiceprzewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że jak dobrze rozumie można zaproponować, czy porozumieć się np. z Wo-

jewodą, czy można pozyskać środki na przekształcenie np. takiego środka jak Czercz i wyre-

montowanie go do celów przyjęcia uchodźców. 

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Stwierdził, że jest powściągliwy w odpowiedzi od razu z tego względu, że to są naprawdę 

duże nakłady, a jeżeli mowa o ciągłym obniżaniu kwoty za osobo dobę to trudno mieć nadzie-

ję, ale nie może się wypowiadać w imieniu Wojewody, że uda się zrealizować coś, co wyma-

ga naprawdę dużego dofinansowania. 

 

Lech Maślanka – Wiceprzewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że zapytać czy jakiś krok w tym kierunku można wykonać.  

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Powiedział, że jego zdaniem jak najbardziej.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że tam są dziury w dachu i kto był i oglądał Czercz to wie, że w niektórych 

obiektach dach jest dziurawy i woda stoi, więc tam są nakłady i trwałoby to nie wiadomo ile, 

podejrzewa, że wojna się szybciej zakończy. Zapytał, czy to już wszystko.  
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Bronisław Rusiniak – Radny  

Zapytał, co z tymi innymi ludźmi, którzy już przyjęli uchodźców wojennych do swoich 

ośrodków wczasowych i domów, nie mają w ogóle umów podpisanych, czy oni dostaną to do 

tyłu. 

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Powiedział, że oczywiście to wszystko jest realne tyle tylko, że jeżeli mowa o osobach pry-

watnych tych wniosków jest bardzo mało, na razie po prostu ludzie jeszcze nie składają i nie 

wie czy niektórzy się zastanawiają. Zwrócił uwagę, że on to będzie osobiście weryfikował  

z tymi podmiotami, mowa o prywatnych podmiotach, ponieważ ci, co prowadzą działalność 

gospodarczą już zadeklarowali, jakie są to kwoty, natomiast osoby prywatne nawet nie złoży-

ły wniosków, są jednostkowe przypadki, które zgłosiły osoby u pana Stańczaka, który zajmu-

je się zakwaterowaniem. 

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Zapytał kiedy przewiduje się podpisywanie tych umów.  

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Zwrócił uwagę, że tak jak powiedział, jak gmina podpisze umowę ze Starostwem to na pod-

stawie tych umów będą sporządzane umowy z podmiotami zajmującymi się wynajmem. 

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Zwróciła uwagę, że ma jeszcze jedno pytanie z rzeczy bieżących i jest to pewnie kwestia tyl-

ko techniczna umieszczenia informacji na stronie internetowej, może już dzisiaj jest, ale nie 

sprawdzała. Powiedziała, że chodzi o wypłatę jednorazowego świadczenia w wysokości 300 

zł, wnioski są dostępne w Ośrodku Pomocy Społecznej, ale cały czas kwestia się rozbija, być 

może już jest rozwiązana forma wypłaty jednorazowej pomocy dla obywateli Ukrainy w wy-

sokości 300 zł, czy będzie to w kasie na podstawie listy wniosków, czy obywatel jest zobo-

wiązany założyć rachunek w walucie polskich złotych, żeby tę jednorazową pomoc otrzymać. 

 

Czesław Tomaszewski – Komendant Miejsko-Gminny OSP  

Powiedział, że jego zdaniem najlepiej na to pytanie odpowie Pan Dyrektor OPS, który jest na 

sali i nie trzeba go fatygować z zewnątrz. Oddał głos panu Dyrektorowi. 

 

Grzegorz Chochla – Dyrektor OPS  

Powiedział, że nie ma i nie może być jednolitej formy wypłaty przez nich ustalonej, wszystko 

zależy od tego, czy uchodźcy mają konto, czy zakładają konto, czy po prostu stwierdzą, że 

wolą w gotówce. Zwrócił uwagę, że jeśli będzie to w gotówce, będą mieli wypłacone w go-

tówce, ale w banku, ponieważ w Ośrodku już kasy nie ma dłuższego czasu. Powiedział, że  

z tego, co widzi to większość albo ma konta, albo po prostu zakłada, nie ma z tym wielkiego 

problemu, przeważnie korzystają oni z konta pocztowego. 

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Zapytała, czy ta informacja, o której pan Dyrektor teraz mówi może się znaleźć, aby była 

ogólnodostępna na stronie gminy, aby pojedynczo nie dzwonić do OPS i nie zawracać głowy 

tylko, żeby to było jasne. 

 

Grzegorz Chochla – Dyrektor OPS  

Zwrócił uwagę, że przede wszystkim ich klienci dobrze to wiedzą, ponieważ jest to ustalane  

z nimi na bieżąco, gdy przychodzą i jeśli ktoś ma konto to ma informację, że pieniążki dostaje 
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na konto, natomiast jeśli ktoś nie ma konta oczywiście taką informację otrzyma. Powiedział, 

że pewnie skorzystają z tego, ogłoszą to, ale na dzień dzisiejszy nie wiadomo jeszcze kiedy to 

będzie. Poinformował, że dzisiaj jest ten dzień, kiedy składają pierwsze zapotrzebowanie na 

środki dla tej jednorazowej wypłaty, dożywiania dzieci w szkole oraz 40 zł dla osób fizycz-

nych, ale kiedy naprawdę środki przyjdą nie wiadomo. 

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Zapytała, czy 40 zł dla osób fizycznych na podstawie szacunku, czy na podstawie wniosku.  

 

Grzegorz Chochla – Dyrektor OPS  

Poinformował, że na podstawie dotychczasowych wniosków, natomiast będzie to ponawiane 

co tydzień, więc nikomu nie ucieknie. 

 

Aneta Janur – Majocha – Radna  

Zwróciła uwagę, że jest to kwestia informacji, aby mieć jasną.  

 

Maria Adamuszek – Radna  

Zapytała pana Burmistrza, co się stało z automatem do wody, który był na dole stwierdzając, 

że na dole też pracują ludzie, chodzi o ten który jest koło ubikacji, ponieważ na dole też był, 

bo sama z niego korzystała. Zadała pytanie, po co był zakupiony za gminne pieniądze telewi-

zor i gdzie znajduje. Powiedziała, że skoro on jest i już nie da się zwrócić to można by jakąś 

informację na korytarzu dać, żeby coś tam leciało, tak jak na przykład w ZUS-ie, ponieważ 

jest to za ich pieniądze. Powiedziała, że na Hanuszowie też są dzieci, a zostały tam zabrane 

huśtawki, ponieważ już były stare i nie przeszły atestów, a ona wnioskowała i prosiła, aby dać 

tam te huśtawki po likwidowanym Przedszkolu nr 1 na Równi i sprzedanym budynku. 

Stwierdziła, że niektórzy radni byli przeciwni likwidacji i sprzedaniu tego i dzięki Bogu udało 

się obronić przedszkole nr 3 na Hanuszowie. Zapytała, kiedy te dzieci będą mieć jakiś plac 

zabaw i huśtawki. Powiedziała, że czeka na odpowiedź na te pytania. 

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że chciałby podziękować organizacjom działającym na terenie Miasta i Gminy 

Piwniczna-Zdrój, a także przede wszystkim mieszkańcom gminy, którzy w pierwszym dniu 

wojny na Wschodzie w sposób fantastyczny wsparli na różne sposoby osoby poszkodowane 

przez totalitaryzm. Zwrócił uwagę, że ta pomoc z jednej strony wsparła osoby w potrzebie 

znajdujące się na terenie działań wojennych, ale pamiętano także o osobach, które znalazły 

schronienie na terenie naszej gminy. Powiedział, że chciałby wszystkim złożyć najszczersze 

podziękowanie, a w toku dyskusji, która teraz trwała widać, że w kwestii pomocowej ze stro-

ny państwa trwają procedury, których niestety nie da się uniknąć i jako Urząd, który pracuje 

na zlecenie Starosty i został wytypowany przez pana Wojewodę musi działać zgodnie z pro-

cedurami, z przepisami prawa i tutaj niestety czynnik ludzki nie jest pomocny, tylko przepisy. 

Zwrócił uwagę, że po fakcie będą rozliczani z faktów dokonanych zgodnie z obecnymi prze-

pisami. Stwierdził, że rozumie emocje, ale jako Urząd muszą stosować się do przepisów. 

 

Następnie Burmistrz Dariusz Chorużyk przekazał swoją wypowiedź w języku ukraińskim.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że mogliby o tym rozmawiać godzinami, ale przekazał informację, że dwujęzy-

kowo informacje są na bieżąco aktualizowane  na nośnikach www.piwniczna.pl, ewentualnie 

na terenie budynku gminy. Zwrócił uwagę, że zgromadzeni dobrze wiedzą w jakich pomiesz-

czeniach poszczególni pracownicy zajmują się różnymi tematami w kwestii przychodźców. 



13 
 

Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o pytanie odnośnie Cmentarza prowadził rozmowy z konser-

watorem zabytków, ponieważ jest to temat trochę innej natury, najpierw powinno się zaktua-

lizować te wszystkie stare, zabytkowe groby i to będzie pierwsze działanie, natomiast  

w kwestii remontów i odtwarzania tych cmentarzy, które są liczne na terenie naszej gminy 

czynione są starania już od dawna, ale oczywiście jak wiadomo wszystko jest oparte o zło-

tówkę, czyli o finanse gminy. Poinformował, że szukają wsparcia z zewnątrz, są odpowiednie 

fundacje, do których się zwrócili i chcą te tematy realizować jako gmina. Zwrócił uwagę, że 

jeżeli chodzi o pytania pani Radnej to te urządzenia dla dzieci, które mogły być użytkowane, 

które jeszcze posiadały aktualne certyfikaty zostały przeznaczone do przedszkoli, które orga-

nizowano, a radni dobrze wiedzą, jakie są to przedszkola. Stwierdził, że jakiekolwiek działa-

nia są czynione, są czynione dla poprawy warunków zwłaszcza dla dzieci i jego zdaniem rad-

ni dawno już zauważyli, że te warunki były poprawione dużo lepiej. Stwierdził, że trudno  

w tej chwili wymagać od gminy kolejnych zadań, na które przecież jak dobrze radni wiedzą 

nie ma środków, więc zgodnie z pozyskanym dofinansowaniem, zgodnie z możliwościami 

ekonomicznymi gminy będą stale, co czynią od trzech lat podnosić poziom usług oświato-

wych i przedszkolnych na terenie gminy. Powiedział, że jego zdaniem w tej odpowiedzi za-

warł wszystkie informacje dla pani Radnej, ale gdyby miała dodatkowe pytania zaprasza jak 

zawsze to pani Radna czyni w formie pisemnej, ponieważ wszystkie środki jak to pani Radna 

była łaskawa powiedzieć, są wydawane zgodnie z obowiązującymi przepisami. Stwierdził, że 

nic nie jest robione ponad prawem i jego zdaniem radni dobrze o tym wiedzą, ponieważ suk-

cesywnie kontrolują ich z każdego grosza, nie tylko z każdej złotówki. 

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że ma prośbę do pana Dyrektora Zakładu Komunalnego, ponieważ jest wiosna  

i widać, że na jego Osiedlu i nie tylko mieszkańcy zamiatają, sprzątają po zimie i prosi, aby 

pan Dyrektor zwrócił uwagę swoim pracownikom, którzy opóźniają kosze, że jak są kupki 

wzdłuż ulic zebranej posypki zimowej, aby to zabrali, ponieważ za chwilę wiatr to rozwieje, 

rozniesie i ta ich praca jest syzyfowa. 

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM 

Powiedział, że sukcesywnie będą to sprzątać, ale takie generalne sprzątanie będzie od przy-

szłego tygodnia, czyli na dobrą sprawę dopiero od kwietnia wejdą maszyny i wtedy będą się 

zajmować zbieraniem tej posypki i pozimowego materiału uszarstniającego, ponieważ teraz 

takie punktowe działanie zaburzało by systemową pracę. Zwrócił uwagę, że są na etapie zbie-

rania wszystkich śmieci, które się ujawniły i zaczynają od Kościuszki.   

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że wie i dlatego zwrócił uwagę, że i tak przyjeżdża samochód, który opróżnia 

kosze, a w pobliżu przy tych koszach są takie kupki i można by je od razu zebrać. 

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM  

Powiedział, że ten samochód zbiera tylko śmieci, więc on nie będzie w tym momencie łado-

wał łopatą tego urobku, bo będzie miks na tym samochodzie, więc trzeba dedykować akcję 

czyszczenia wszystkich ulic i wtedy idzie inny sprzęt i jest inna specyfika. Stwierdził, że tak 

to mieliby po prostu bałagan, dlatego będzie to podzielone i będzie harmonogram. 

 

Łukasz Maślanka – Radny  

Powiedział, że ta kwestia była podnoszona już kilkakrotnie odnośnie dostarczania worków 

pustych przy wywozie śmieci segregowanych i zmieszanych. Stwierdził, że on chyba zrobi 

zdjęcie albo nagra film, żeby to było adekwatne do tego, co się dzieje. Poinformował, że  
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w dalszym ciągu kierowca przez otwartą szybę w samochodzie rzuca pakietem tych worków, 

które są policzone wcześniej, a wiatr robi resztę. Zwrócił uwagę, że jemu się ostatnio udało, 

bo worki te zatrzymały się na bramie i nie wylądowały w potoku, natomiast sąsiedzi nurko-

wali w potoku i wyłapywali worki, bo wiatr je po prostu rozwiewa. Stwierdził, że prośba jest 

w dalszym ciągu taka sama jak była i nic innego nie chce tutaj powiedzieć, żeby w jakiś spo-

sób te worki wetknąć w ogrodzenie, w siatkę, czy w cokolwiek, ponieważ one fruwają po 

całym osiedlu. 

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM 

Zwrócił uwagę, że z tego co wie jest to problem i mówiąc szczerze różne gminy różnie do 

tego podchodzą. Powiedział, że tutaj, podobnie jak w Sączu jest taka tradycja, że te worki się 

odlicza i wyrzuca i ktoś tam gdzieś je deponuje wokół posesji. Stwierdził, że nie ukrywa, iż 

się mu to nie podoba i pracują nad jakimś rozwiązaniem, ale trzeba do tego jakoś podejść, 

żeby przygotować pakiety tych worków na pół roku, czy rok i dopracować kwestię dystrybu-

cji. Powiedział, że niestety wtedy zakłada się, że każdy mieszkaniec, każda nieruchomość 

dostaje pakiet tych worków i w tym momencie kierowca jest zwolniony z tego, żeby te worki 

odliczać. Zwrócił uwagę, że to też powoduje pewną trudność, ponieważ jedne nieruchomości 

mają płoty, drugie nie mają i potem jest rzeczywiście problem, jeśli chodzi o wiatr, więc jego 

zdaniem ten system będą musieli dopracować. Stwierdził, że jest to kwestia włączenia ewen-

tualnie sołtysów czy innych osób funkcyjnych z terenu, aby można było w jakiś sposób 

sprawnie dystrybuować te worki i je potwierdzić, ponieważ nie ukrywa, że teraz po przetargu 

ich koszt w tym roku wzrósł o prawie 50%. Powiedział, że na same worki wydają  z systemu 

zbiórki odpadów komunalnych blisko 70 tys. zł rocznie, więc to jest już spora kwota. Stwier-

dził, że też im zależy na tym, żeby one były dystrybuowane w sposób faktyczny i żeby do-

stawali je wszyscy ci, którzy po prostu te worki powinni dostać i tylko w takiej ilości, jaka 

jest potrzebna. 

 

Łukasz Maślanka – Radny  

Stwierdził, że chodzi o to, aby się nie marnowały.  

 

Jan Toczek – Radny  

Zwrócił uwagę, że każda posesja ma jakieś ogrodzenie i to jest kwestia tylko po prostu wci-

śnięcia albo podłożenia przy jakimś kamyku. Powiedział, że pan Radny zwrócił uwagę, iż to 

się tak nie odbywa, to jest po prostu wyrzucanie tych worków z samochodu, więc one sobie 

fruwają. 

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM 

Powiedział, że wie, ale to jest też kwestia taka, że są różne warunki, raz ten wiatr wieje, raz 

nie wieje, raz można dojechać do posesji, a raz nie. Stwierdził, że chciałby to załatwić w spo-

sób systemowy, żeby to działało w sposób efektywny, czyli skłonić się jednak do tego pomy-

słu, żeby w jakiś sposób scentralizować dystrybucję tych worków i dać pakiet na rok, czy pół 

roku. 

 

Justyna Deryng – Radna  

Zwróciła uwagę, że za poprzedniej pani Dyrektor było coś takiego, że mieszkańcy na począt-

ku roku dostali, a jeżeli w listopadzie okazywało się, że jest ich za mało to mogli albo  

z MZGKiM pobrać albo we własnym zakresie. 
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Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM 

Zwrócił uwagę, że potem ten system został zaniechany nie wie z jakich powodów, podobno 

był problem z potwierdzaniem tych worków czy też ich rozwózką, która trwała bez mała mie-

siąc, więc trzeba po prostu usprawnić proces logistyczny, żeby w miarę szybko dystrybuować. 

Stwierdził, że jego zdaniem byłoby to najbardziej efektywne działanie jeśli chodzi o gospo-

darkę workami. 

 

Jan Toczek – Radny  

Powiedział, że jest ewidencja segregacji śmieci, więc jego zdaniem dla każdego mieszkańca 

można by było taki pakiet przygotować, ponieważ w sumie ani więcej ani mniej nie wystawia 

się tych worków. 

 

Justyna Deryng – Radna  

Zwróciła uwagę, aby zrobić to w Urzędzie.  

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM 

Powiedział, że aby taką dystrybucję zrealizować tutaj w Urzędzie musieliby pod Urzędem 

zostawić pięć palet takich worków, bo to są takie ilości, a z drugiej strony ciągnąć każdego 

człowieka, czy właściciela nieruchomości do MZGKiM to też będzie opór społeczny, bo nie 

każdemu będzie po drodze, żeby odebrać sobie ten pakiet.  

 

Włodzimierz Źrałka – Radny  

Zwrócił uwagę, że kody odbierane są w Urzędzie.  

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM  

Powiedział, że kody odbierane są w Urzędzie, ale mowa o całym procesie kompletacji tych 

worków.  

 

Justyna Deryng – Radna  

Zwróciła uwagę, że worki też były odbierane w Urzędzie.  

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM  

Powiedział, że właśnie przez to, że był problem z tymi workami, bo tutaj przyjechały cztery 

palety tych worków to jest problem w kwestii praktycznej jak to poukładać, ale pracują nad 

tym, żeby problem tych worków w jakiś sposób systemowy rozwiązać. 

 

Wiesław Keklak – Radny  

Powiedział, że ma pomysł, który chce wdrożyć, nie wie jak jego mieszkańcy to przyjmą, ale 

na najbliższej Radzie Sołeckiej chce to omówić. Zwrócił uwagę, że każdy ma kawałek rury 

setki plastikowej w domu, można zabudować ją w płocie lub na jakichś prętach metalowych 

w miejscu, w którym się oddaje, aby nie przeszkadzało. Stwierdził, że jego zdaniem uda mu 

się to wdrożyć w tym roku. 

 

Maria Adamuszek – Radna  

Powiedziała, że czeka na odpowiedź od pana Burmistrza na dwa zapytania. Zwróciła uwagę, 

że pan Burmistrz mówi, że nie ma pieniędzy i wiedzą, że nie ma, ale dawno pan Burmistrz 

powtarzał złote przedszkole poprzedniej władzy, ale za tę złotą choinkę to ona bym miała nie 

jedną kosiarkę do szkoły i huśtawki na Hanuszów. Zapytała, dlaczego nie ma tego automatu 

do wody i co się stało z telewizorem, po co był kupiony. Powiedziała, że czeka na odpowiedź, 

chyba, że na piśmie. 
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Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że proponuje na piśmie, ponieważ wtedy pani Radna będzie mogła wrócić do 

tematu za pół roku i wtedy skojarzy, że w poprzedniej kadencji również były kupowane może 

nie złote choinki, ale może były kupowane złote parasole, które też na tamte kwoty, na dużo 

starsze kwoty kosztowały krocie. Zwróciła uwagę, że wtedy radni nie krytykowali i teraz też 

nie powinni krytykować, bo gmina jest uzdrowiskowa, turystyczna, więc jest to troska o wy-

gląd miejsca centralnego, jakim jest Rynek w Piwnicznej-Zdroju 

 

Maria Adamuszek – Radna  

Powiedziała, że ona nie ma kosiarki. 

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwrócił uwagę, że nie skończył. Powiedział, że kupili nową kosiarkę.  

 

Maria Adamuszek – Radna  

Stwierdziła, że kupili za 3800 zł.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwrócił uwagę, że nie mieli tej kosiarki, ale on zgodnie z zasadą, że każda złotówka jest 

oglądana z każdej strony wymaga, że jeżeli już zainwestuje w coś, odnosić się do tego jak 

trzeba, z sercem. Stwierdził, że było już tyle razy mówione, że kosiarka w domu prywatnym 

służy 10 lat więcej niż kupiona na taki, czy inny obiekt, ponieważ tego nikt nie szanuje. Po-

wiedział, że skoro dla pani Radnej temat kosiarki jest tak ważny, a jeszcze zalega śnieg to 

zapewnia, że ma rozwiązanie systemowe, które pozwoli panią Radną usatysfakcjonować  

w zakresie koszenia trawy na terenie gminy. 

 

Maria Adamuszek – Radna  

Powiedziała, że będzie czekać.   

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwrócił uwagę, że oczywiście prosi, aby czekać, natomiast wszelkie wnioski, ponieważ one 

się ciągle mieszają proponuje składać tak jak pani Radna to robi w formie pisemnej.  

 

Maria Adamuszek – Radna  

Powiedziała, że będzie.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwrócił uwagę, że również w takiej formie pani Radna dostanie odpowiedź.  

 

Maria Adamuszek – Radna  

Stwierdziła, że o ile dostanie.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Poprosił, aby mu uwierzyć, że oprócz Regionalnej Izby Obrachunkowej niektórzy radni są tak 

aktywni, że rozliczają gminę z każdego grosza, nie tylko ze złotówki. Stwierdził, że on przy 

okazji będzie radnych również rozliczał z każdego grosza. 
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Maria Adamuszek – Radna   

Powiedziała, że są dwa ekspresy do kawy u góry, a na dole też pracują ludzie, zwróciła uwa-

gę, że fizycznie widziała te ekspresy i dlaczego jednego nie ma.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że pani Radna jako specjalistka od parzenia kawy dobrze wie, że nie ma w każ-

dym rogu ekspresu do kawy, ponieważ tak krawiec kraje jak mu tkani staje. Zwrócił uwagę, 

że pani Radna ma teraz pretensje o ekspres do kawy, o automat do wody, radni mają pretensje 

o kosiarkę do trawy, o zabawki certyfikowane, a w tamtej kadencji nie mieli w ogóle preten-

sji, ponieważ tego po prostu nie było. Stwierdził, że dzisiaj radni mają pretensje, że tego nie 

ma więcej, ale prosi, aby zauważyć, że tematy naprawdę podstawowe one się pojawiły dopie-

ro w tej kadencji.  

 

Maria Adamuszek – Radna  

Powiedziała, że telewizora nie było nigdy.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że na początku każdej Sesji prosi, aby gdy ktoś wypowiada się nie przeszka-

dzać z uwagi na to, że głosy się nakładają i potem jest problem z odtworzeniem i sporządze-

niem protokołu, a niestety za każdym razem powtarza się ta sama sytuacja. 

 

CZĘŚĆ III – KOŃCOWA  

 

Ad. 1. Zakończenie obrad sesji.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady 

Podziękował za przybycie. Zakończył obrady.  

 

Na tym zakończono obrady XLIV Sesji Rady Miejskiej w Piwnicznej-Zdroju.  

 

 

 

 

 

 

Protokołowała 

Magdalena Nieć  


